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Geachte raads- en commissieleden, 

 

 

 

Raadslid E. Göbbels van de fractie van de Democraten Hilversum (DH) heeft op 7 februari 2022 vragen 
gesteld aan het college met betrekking tot de geluidsdruk in Hilversum onder de aanhef “Grip op geluid, 
grip op gezondheid”. Met deze collegebrief worden de vragen beantwoord. 
 
In de brief van DH wordt een passage uit de Omgevingsfoto van Hilversum december 2019 aangehaald. 
Hierin staat gesteld dat Hilversum de op één na lawaaiigste plek is van Nederland. Deze conclusie was 
vastgesteld op basis van foutieve informatie. Op 21 april 2021 is een update van de omgevingsfoto door 
de gemeenteraad vastgesteld. Daarin is deze fout hersteld. In de Atlas leefomgeving kaart staat dat 6 tot 
8 procent van de bewoners in Hilversum ernstige geluidshinder ondervindt van het stadsverkeer. 
 
De Democraten Hilversum heeft de volgende vragen -in cursief- aan het college gesteld. Hieronder vindt 
u de beantwoording van het college:  
 

1. Waarom ontbreekt een reservering voor de actualisering? Welke dekking wordt ingezet? 
In aanloop naar vraag 1 stelt DH dat de gemeente Hilversum inmiddels een aanwijzing heeft gekregen 
om de actualisering vóór 30 juni van dit jaar af te ronden. Er is geen sprake van een aanwijzing maar 
van het volgen van wetgeving. Eens in de vijf jaar moeten agglomeratiegemeenten de geluidskaarten 
actualiseren en dit jaar is de gemeente Hilversum aan de beurt om dit te doen.  

 
De werkzaamheden voor het maken van een actuele geluidsbelastingkaart wordt bekostigd uit de 
hiervoor begrote kosten. Deze zijn te vinden op het afdelingsbudget Milieu (ruimtelijke kwaliteit) 
onder de taak Geluidsbelastingkaart. De opdracht voor de actualisatie is gegeven aan dBvision uit 
Utrecht.  

 

2. Kunt u ervoor zorgen dat op de gemeentelijke webpagina de geluidsbelasting kaart vindbaar is (zowel 
de bestaande als de volgende geactualiseerde versie)? 
Wij zullen regelen dat de geluidskaarten te vinden zijn op de site van Open Hilversum. https://open-
hilversum.hub.arcgis.com/ 
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3. Democraten Hilversum zou nog graag van het college willen horen of het ook wakker heeft gelegen 
toen het de geluidsnormen oprekte? Heeft het college zich een voorstelling gemaakt van de impact die 
meer geluidsoverlast 24 uur per dag, 7 dagen per week, 365 dagen per jaar heeft op de bewoners? 
Heeft het college spijt van de genomen beslissing? 
Het college doet, in tegenstelling tot hetgeen de suggestieve vraagstelling doet vermoeden, absoluut 
niet lichtzinnig over geluidsoverlast. Het college staat achter het voorstel dat zij aan de gemeenteraad 
heeft voorgelegd. Bij het vaststellen van het “Stedenbouwkundig programma van eisen 
Stationsgebied” december 2016 en het “Stedenbouwkundigplan Stationsgebied” mei 2019 is door de 
gemeenteraad besloten om de centrumring om de markt heen te leggen. De meerderheid van de 
gemeenteraad was het met het college eens dat de bereikbaarheid van het station en de situatie in 
de Stationsstraat (aansluiting Groest met het Marktplein) verbeterd moet worden. Met het voorstel 
werd uitvoering gegeven aan de kaders die de raad heeft vastgesteld. Het college en ook de 
gemeenteraad waren op de hoogte dat er ook nadelen aan dit besluit zaten. Met name dat de 
bewoners langs het nieuwe deel van de Centrumring zouden te maken krijgen met een hogere 
geluidsbelasting.  

 

4. Gaat het college de hogere grenswaarden voor geluid terugdraaien naar het aanbevolen niveau van 
de WHO en zo bijdragen aan een gezondere leefomgeving in plaats van een verslechtering? (zie: 
https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/politiek/artikel/5144206/rivm-verminder-wettelijk-toegestaan-
omgevingsgeluid-voor-gezondheid). Niet alleen aan het Langgewenst en de Schoolstraat maar in de 
hele gemeente, dus ook in de hele spoorzone en alle andere wijken en buurten? Anticipeert u er dus 
ook niet op dat de Raad in het kader van de Omgevingswet kan besluiten de norm van de WHO op 
Hilversum van toepassing te verklaren?  
Het college volgt wet- en regelgeving. En hanteert de geluidnormen die daarin zijn vastgelegd. De 
raad kan onder de Omgevingswet kiezen voor de WHO-normen in Hilversum. Echter zal het college 
dat ontraden. Immers: indien de raad besluit om de WHO-normen van toepassing te verklaren, zal dat 
ontwikkelingen in Hilversum stilleggen. Zelfs bepaalde vormen van werken worden onmogelijk omdat 
de wettelijke geluidsnorm overdag voor bedrijven 55 dB(A) bedraagt. 

 

5. In hoeveel van de voorkomende ruimtelijke ontwikkelingen heeft het college sinds de vaststelling van 
de geluidsbelasting kaart in 2016 de toegestane grenswaarde voor geluid verhoogd? 
De gemeente heeft geen hogere grenswaardes afgegeven dan dat de wet toelaat. De Wet 
geluidhinder gaat uit van een voorkeursgrenswaarde van 48 dB voor wegverkeerslawaai en 53 dB 
voor spoorweglawaai. En de grenswaarde kan worden vastgesteld tot een maximale waarde die de 
wet voorschrijft. Indien de gemeente geen hogere grenswaarde vaststelt boven de 
voorkeursgrenswaarde kunnen er nauwelijks ontwikkelingen meer plaatsvinden. Bijvoorbeeld het 
bouwen van de woningen aan de Noodweg 32, aan de Oude Torenstraat, in 1221 of de 
herontwikkeling van het Stationsgebied kunnen dan niet worden gerealiseerd.     

 

6. Is het college ter voorkoming van geluidsoverlast en gehoorschade bereid het plafond voor 
geluidsbelasting bij evenementen terug te brengen van 105 dB naar 95 dB?   
De gemeente hanteert bij grote zware evenementen al een maximale geluidsbelasting van 95 dB(A), 
gemeten op 5 meter vanuit de luidsprekers. Bij minder grootschalige evenementen wordt een lagere 
maximale geluidbelasting voorgeschreven.   
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Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


